

臺灣民間信仰郵票(114 年版)

為介紹臺灣民間信仰，繼 111 年發行「臺灣民間信仰郵票」後，本公司續以福德正神、關聖帝君、玉皇上帝、觀世音菩薩為主題，規劃郵票 1 套 4 枚，預定於 114 年 4 月 25 日發行，圖案簡介如下：

- 一、福德正神（面值 8 元）：為鄉土的守護神，面容慈祥，白長鬚，一手捧元寶，另一手執拐仗，職掌人民的日常生活事務，通稱「土地公」。
- 二、關聖帝君（面值 8 元）：為忠義之代表，多種行業的守護神，威武莊嚴，坐姿拂鬚，關刀矗立在旁，為儒、釋、道三教俱奉之神，俗稱「關公」。
- 三、玉皇上帝（面值 8 元）：天界至高之神，主宰眾神，上掌三十六天，下握七十二地，帝王之相，霞帔為黃，雙手持笏，俗稱「天公」。
- 四、觀世音菩薩（面值 8 元）：慈悲之象徵，因尋聲救苦、慈悲應化的願力，而深入民心，右手持楊柳，左手持淨瓶，遍灑甘露，度脫眾生，俗稱「觀音佛祖」。

本套郵票由李豐楙先生規劃、大觀視覺顧問股份有限公司繪圖，中華彩色印刷股份有限公司以彩色平版印製。配合郵票發行，特印製首日封、貼票卡、護票卡及活頁集郵卡各 1 批，於 114 年 4 月 23 日開始發售；另製作預銷首日戳低值封、套票封於 4 月 25 日郵票發行當天出售，歡迎選購。其他詳情請參閱本公司印發之集郵報導或今日郵政月刊。

Chunghwa Post Co., Ltd. Republic of China

Postage Stamps Issuing
Information No. 7(2025)

Taipei, Taiwan, R. O. C.

Taiwanese Folk Religion Postage Stamps (Issue of 2025)

Chunghwa Post launched its series of postage stamps on Taiwanese folk religion in 2022. The 2025 issue of the series will be comprised of four stamps, Fude Zhengshen, The Holy Emperor Guan, Jade Emperor and Avalokitesvara Bodhisattva. The stamps will be released on April 25, 2025. Descriptions of the stamps follow:

1. Fude Zhengshen (NT\$8): Serving as the guardian of the local land, this deity has a kind expression and long white beard, and he holds a gold ingot in one hand and a staff in the other. He is in charge of the people's daily affairs and is commonly known as "Tudi Gong."
2. The Holy Emperor Guan (NT\$8): Representing loyalty and righteousness, the deity is the guardian of many professions. He sits majestically, with one hand stroking his beard, and a large halberd beside him. The Holy Emperor Guan is revered in Confucianism, Buddhism, and Taoism, commonly known as "Guan Gong."
3. Jade Emperor (NT\$8): The supreme deity of the celestial realm, sovereign of all deities, he presides over the 36 heavens above and the 72 earthly realms below. Possessing a regal bearing, he wears a yellow celestial robe and holds a ritual tablet with both hands, commonly known as "Tian Gong."
4. Avalokitesvara Bodhisattva (NT\$8): A symbol of compassion, she has vowed to alleviate suffering by responding to cries for help. The transformative power of compassion she embodies has left its mark deep in people's hearts. She holds a willow branch in her right hand and a purification jar in her left hand, from which she sprinkles

sweet dew to liberate all sentient beings, commonly known as
“Guanyin Bodhisattva.”

This set of stamps was planned by Mr. Li Feng-Mao, designed by Delta Design Corporation, and printed in color offset by China Color Printing Co., Ltd. By-issues include a first-day cover, folders with and without crystal mounts, and a loose-leaf album page to be sold on April 23, 2025. Pre-cancelled FDCs with one denominated stamp or a full set of stamps will go on sale on April 25, 2025, the stamps’ date of issuance. For more information, please refer to the upcoming *Philatelic Bulletin* or *Postal Service Today*.